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Protokół Nr LVI/10 
z dnia 22.10.2010 r. 

 
sesji Rady Gminy Dobromierz, odbytej w sali Gminnego Ośrodka Kultury, Sportu i Rekreacji w 
Dobromierzu, pod przewodnictwem Marka Jaworskiego – przewodniczącego Rady. 
 
Początek sesji godz. 1300, zakończenie godz. 1400. 
 
W sesji uczestniczyło 13 radnych (nieobecny radny Stanisław Biernacki i Wiesław Konieczek) oraz 11 
sołtysów (nieobecna sołtys Anna Fuławka). 
 
Ponadto w sesji wzięli udział: Wójt Gminy Czesław Drąg, Sekretarz Gminy Bolesław Stochmal oraz 
kierownicy referatów i jednostek organizacyjnych gminy. 
 
Listy obecności stanowią zał. nr 1, 2, 3 do niniejszego protokołu. 
 
Ad.-1. 
Hymn państwowy. 
-Przewodniczący Rady Gminy Marek Jaworski otworzył obrady LVI sesji Rady Gminy Dobromierz.  
Na podstawie listy obecności stwierdził quorum niezbędne do podejmowania prawomocnych uchwał, a 
następnie przywitał radych, sołtysów, kierowników jednostek, referatów. 
Poinformował, że Wójt zwrócił się z pisemnym wnioskiem o wprowadzenie do porządku obrad projektu 
uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Roztoka jako pkt. 11 oraz dwóch 
autopoprawek do projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Dobromierz na rok 2010 do pkt. 
9 w porządku obrad. 
Zapytał, czy radni mają uwagi i pytania odnośnie porządku obrad? 
-radna Danuta Świerk zapytała kiedy radni otrzymają przedmiotowe materiały? 
-Przewodniczący Rady Marek Jaworski poinformował, że w między czasie radnym zostaną rozdane 
materiały. Jeśli radni będą potrzebować czasu na zapoznanie się z nimi to zrobi krótka przerwę.  
-radny Zbigniew Zieliński stwierdził, że jak nie ma materiałów, to nie ma porządku obrad. Proszę o 
dostarczenie materiałów. 
-Przewodniczący Rady Marek Jaworski poinformował, że jest uchwalany porządek i jeśli radni go 
uchwalą to materiały zostaną dostarczone. 
 
Za wprowadzeniem projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Roztoka jako 
pkt 11 i autopoprawek do projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Dobromierz na rok 2010 
głosowało: 11 – radnych za, 1 – przeciw, 2 – wstrzymało się, 2 - nieobecnych.  
-Przewodniczący Rady Marek Jaworski poprosiło o rozdanie przedmiotowych materiałów radnym. 

 
Ad.-2. 
Porządek posiedzenia ze zmianami: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Zatwierdzenie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji. 
4. Informacja o pracy Wójta Gminy w okresie między sesjami. 
5. Podjęcie uchwały w sprawie trybu, sposobu powoływania i odwoływania członków zespołu 

interdyscyplinarnego oraz szczegółowych warunków jego funkcjonowania.  
6. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia stawek podatku od nieruchomości. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wzorów formularzy informacji i deklaracji 

podatkowych. 
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8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXIII/126/08 Rady Gminy Dobromierz z 
dnia 21 maja 2008 r. w sprawie ustalenia diet dla radnych i sołtysów Gminy Dobromierz. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Dobromierz na rok 2010 + 
AUTOPOPRAWKA + AUTOPOPRAWKA NR 2. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki długoterminowej z budżetu państwa na 
wyprzedzające finansowanie zadania inwestycyjnego pn. „Budowa sieci wodociągowej we 
wsi Dzierzków, Bronówek, Dobromierz oraz budowa wodociągu przesyłowego z 
Dobromierza do Bronówka w Gminie Dobromierz”.  

11. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Roztoka. 
12. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych za rok poprzedzający rok szkolny tj. 

2009/2010, w tym o wynikach sprawdzianów i egzaminów w placówkach oświatowych 
prowadzonych przez Gminę Dobromierz. 

13. Informacja o wynikach przeprowadzonej analizy oświadczeń majątkowych. 
14. Interpelacje i wnioski radnych.  
15. Wolne wnioski, zapytania, informacje.  
16. Zamknięcie obrad sesji. 

 
Ad.-3. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Jaworski poinformował, że protokół z ostatniej sesji został wyłożony 
do wglądu w Biurze Rady, nie wniesiono do niego żadnych uwag, stąd stwierdził, iż został on przyjęty 
przez aklamację. 
 
Ad.-4. 
-Przewodniczący Rady Gminy Marek Jaworski zapytał, czy radni mają pytania do przedłożonej informacji 
o pracy Wójta Gminy w okresie między sesjami? 
Pytań nie zgłoszono. 
 
Ad.-5. 
-Przewodniczący Rady Marek Jaworski zapytał, czy radni mają pytania do projektu uchwały w sprawie  
trybu, sposobu powoływania i odwoływania członków zespołu interdyscyplinarnego oraz szczegółowych 
warunków jego funkcjonowania. 
Pytań nie zgłoszono. 
Poprosił Przewodniczącą Komisji Socjalnej Stefanię Ficę o przedstawienia opinii kierowanej przez nią 
komisji o projekcie uchwały w sprawie trybu, sposobu powoływania i odwoływania członków zespołu 
interdyscyplinarnego oraz szczegółowych warunków jego funkcjonowania. 
-Przewodnicząca Komisji Socjalnej Stefania Fica poinformowała, że kierowana przez nią komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie trybu, sposobu powoływania i odwoływania 
członków zespołu interdyscyplinarnego oraz szczegółowych warunków jego funkcjonowania w 
głosowaniu 4 - radnych za, 1 - wstrzymujący. 
 
Za podjęciem Uchwały Nr LVI/258/10 Rady Gminy Dobromierz w sprawie trybu, sposobu 
powoływania i odwoływania członków zespołu interdyscyplinarnego oraz szczegółowych warunków 
jego funkcjonowania głosowało: 12 – radnych za, 1 – wstrzymał się, 2 – nieobecnych. 
Uchwała została podjęta. 
 
Ad.-6. 
-Przewodniczący Rady Marek Jaworski poprosił Przewodniczącą Komisji Budżetowej Emilię Gradowską 
o przedstawienie opinii kierowanej przez nią komisji o projekcie uchwały w sprawie ustalenia stawek 
podatku od nieruchomości. 
-Przewodnicząca Komisji Budżetowej Emilia Gradowska poinformowała, że kierowana przez nią komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie ustalenia stawek podatku od nieruchomości w 
głosowaniu 5 – radnych za. 
-Przewodniczący Rady Marek Jaworski zapytał, czy radni mają pytania do przedłożonego projektu 
uchwały? 
Pytań nie zgłoszono. 
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Za podjęciem Uchwały Nr LVI/259/10 Rady Gminy Dobromierz w sprawie ustalenia stawek 
podatku od nieruchomości głosowało: 8 – radnych za, 5 – wstrzymało się, 2 – nieobecny. 
Uchwała została podjęta. 
 
Ad.-7. 
-Przewodniczący Rady Marek Jaworski poprosił Przewodniczącą Komisji Budżetowej Emilię Gradowską 
oraz Zastępcę Przewodniczącego Komisji Rolnictwa Mariana Dyląga o przedstawienie opinii o projekcie 
uchwały w sprawie określenia wzorów formularzy informacji i deklaracji podatkowych . 
-Przewodnicząca Komisji Budżetowej Emilia Gradowska poinformowała, że kierowana przez nią komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie określenia wzorów formularzy informacji i 
deklaracji podatkowych w głosowaniu 5 – radnych za. 
-Zastępca Przewodniczącego Komisji Rolnictwa Marian Dyląg poinformował, że Komisja Rolnictwa 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie określenia wzorów formularzy informacji i 
deklaracji podatkowych w głosowaniu 4 – radnych za, 1 – nieobecny.  
-Przewodniczący Rady Marek Jaworski zapytał, czy radni mają pytania do przedmiotowego projektu 
uchwały? 
-radna Danuta Świerk zapytała, w związku z czym następuje zmiana wzorów deklaracji podatkowych, czy 
to są nowe przepisy? Czy deklaracje te składane są w przypadku korekty, czy obligatoryjnie wszyscy 
podatnicy mają obowiązek wypełnić deklaracje na nowych drukach? 
-Wójt Czesław Drąg poinformował, że uchwały podatkowe uchwala się co roku i te również i tak są 
zawarte te zmiany. Czy pani mecenas może coś dodać? 
-mecenas Halina Kamińska poinformowała, że zmieniły się przepisy. Deklaracje będą dla podatników i 
będą składane w przyszłym roku. Jeśli Państwo złożyliście je i nie będą występowały zmiany to pozostaną 
one bez zmian. Jest to uszczegółowienie pewnych danych i wiąże się to ze zmianą przepisów 
wykonawczych dotyczących podatków. 
-Wójt Czesław Drąg dodał, że oczywistą rzeczą jest, że nowe deklaracje obowiązują od nowego roku i nie 
będą składane na starych drukach tylko na nowych. 
-radny Zbigniew Zieliński poinformował, że jest płatnikiem podatków w kilku gminach i nasza gmina jest 
jedyną gminą, gdzie w podatku od nieruchomości przychodzi nakaz podatkowy osobno na żonę, a osobno 
na męża jeśli występuje współwłasność. Nie ma drugiego takiego samorządu, żeby dublować z tym 
samym numerem nakaz podatkowy. Proszę o wyjaśnienie tej sprawy, bo uważam, że jest to niewłaściwe.  
-Wójt Czesław Drąg poinformował, że to jak są wysyłane deklaracje podatkowe to nie są kompetencje 
Rady, ani radnego i stwierdzanie, że „mnie się wydaje, że jest to nieprawidłowe” jest stwierdzeniem 
rzucanym na wiatr. Za to jak są wysyłane zawiadomienia odpowiadam ja i to jest moja odpowiedzialność. 
Mieliśmy kilka przypadków odwołań podatników także w podatku od nieruchomości w przypadku np. 
prowadzonej działalności gospodarczej, gdzie istniała współwłasność małżeńska i nasze decyzje 
podatkowe zostały zwrócone do ponownego rozpatrzenia z tego tylko względu, że obaj podatnicy z 
własności współmałżeńskiej o decyzjach nie zostali powiadomieni. W związku z tym wykonujemy to w 
taki sposób jak samorządowe kolegium odwoławcze od nas potem egzekwowało, żeby nie trzeba było 
niepotrzebnych korespondencji prowadzić i sprawy rozwlekać na ponad rok czasu. 
-radny Zbigniew Zieliński poinformował, że związku z uwagą p. Wójta, że wie co podpisuje to chcę 
zwrócić uwagę, że nam radnym wystawiono w tym roku PIT-11 i dopiero przy braniu zaświadczenia z 
Urzędu Skarbowego wyszło, że wystawiono go nieprawidłowo. W miesiącu sierpniu po interwencji 
zostało to skorygowane, ponieważ były dwa pity PIT-11 i PIR –R na tą samą wartość i tę samą kwotę. 
Także p. Wójt nie raz się myli w swoich decyzjach i później w Urzędzie Skarbowym robi się kolejka 
przez złe decyzje wydane przez naszą gminę. 
 
Za podjęciem Uchwały Nr LVI/260/10 Rady Gminy Dobromierz w sprawie określenia wzorów 
formularzy informacji i deklaracji podatkowych głosowało: 11 – radnych za, 2 – wstrzymało się, 2 – 
nieobecnych. 
Uchwała została podjęta. 
 
 
 



                                                                                                                                                             4
 

Ad.-8. 
-Przewodniczący Rady Marek Jaworski poprosił przewodnicząca Komisji Budżetowej Emilię  Gradowską 
o przedstawienie opinii kierowanej przez nią komisji o projekcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr 
XXIII/126/08 Rady Gminy Dobromierz z dnia 21 maja 2008 r. w sprawie ustalenia diet dla radnych i 
sołtysów Gminy Dobromierz. 
-Przewodnicząca Komisji Budżetowej Emilia Gradowska poinformowała, że kierowana przez nią komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXIII/126/08 Rady Gminy 
Dobromierz z dnia 21maja 2008 r. w sprawie ustalenia diet dla radnych i sołtysów Gminy Dobromierz w 
głosowaniu 5 – radnych za. 
-Przewodniczący Rady Marek Jaworski zapytał, czy radni mają pytania do omawianego projektu 
uchwały? 
Pytań nie zgłoszono.  
 
Za podjęciem Uchwały Nr LVI/261/10 Rady Gminy Dobromierz w sprawie zmiany Uchwały Nr 
XXIII/126/08 Rady Gminy Dobromierz z dnia 21 maja 2008 r. w sprawie ustalenia diet dla radnych 
i sołtysów Gminy Dobromierz  głosowało: 12 – radnych za, 1 – przeciw, 2 – nieobecnych.  
Uchwała została podjęta. 
 
Ad.-9. 
-Wójt Czesław Drąg poinformował, że wczoraj odbył się odbiór techniczny oczyszczalni ścieków i trzeba 
będzie rozpocząć jej funkcjonowanie. Na ten moment nie ma odpowiedniej ilości ścieków, nie wszystkie 
domostwa są podłączone i w związku z tym są potrzebne pieniądze na rozruch, na obsługę, na zakup 
niezbędnych materiałów m.in. na zakup wapna do neutralizacji osadów, prąd i tak dalej. Oczyszczalnię 
będzie prowadził zakład komunalny, ale on nie ma środków w budżecie na takie zadania. Istotą 
funkcjonowania finansowego zakładu jest obciążanie nas po kosztach w związku z tym nie tworzy on 
zysku i nie ma jak takiego funduszu na rozruch oczyszczalni wytworzyć i trzeba te pieniądze 
zabezpieczyć. Z oszczędności w różnych pozycjach budżetowych proponujemy tę kwotę, która jest 
potrzebna i do końca roku ta oczyszczalnia będzie miała z czego funkcjonować.  
 Po przeprowadzonych przetargach na budowę kanalizacji i oczyszczalni w Dobromierzu wyszły 
oszczędności, oferenci na realizację tych zadań, zaproponowali niższe ceny niż to wynikało z kosztorysu. 
Tych oszczędności jeśli chodzi o kwotę dotacyjną z Funduszu Norweskiego to jest prawie 300 tys. euro. 
Powinniśmy te pieniądze oddać do darczyńców, wystąpiliśmy jednak do Komisji Europejskiej o 
pozostawienie tych środków w gminie i zaproponowaliśmy zrealizowanie z tych środków budowę 
kanalizacji w Bronówku. Zostało to zaakceptowane, kilka dni temu przyszła informacja z Komisji 
Europejskiej, że wyrażają zgodę i możemy robić tę kanalizację. Mamy dokumentację, w związku z tym 
przygotowujemy przetarg i chcielibyśmy w tym terminie jaki jest do zakończenia inwestycji – do 30 
kwietnia tę kanalizację w Bronówku zrobić. My nie wprowadzamy kwot do budżetu na to zadanie, 
ponieważ w budżecie mamy zapisane kwoty z kosztorysu, czyli ponad 9 mln na budowę kanalizacji i 
oczyszczalni, w tym także jest ta dotacja. Chcemy to wszystko w tych kwotach zmieścić, w tych 
pierwotnych kwotach dotacji i naszego własnego udziału. Rozpisujemy tylko zadania i będą zmiany w 
związku z tym w dwóch miejscach, po pierwsze w załączniku do budżetu, który jest wykazem zadań 
inwestycyjnych, gdzie jest zadanie pn. „Budowa kanalizacji i oczyszczalni w Dobromierzu –faza I” 
rozdzielamy je na dwa zadania: 

1. kolektor sanitarny w Dobromierzu i oczyszczalnia ścieków, 
2. kolektor sanitarny w Bronówku. 

Zmiana w drugim załączniku do budżetu jest w Wieloletnim Programie Inwestycyjnym. Kwot w budżecie 
nie zmieniamy, mieścimy się w kwotach pierwotnych, które były na zadanie do kanalizacji i oczyszczalni 
na sam Dobromierz.  
-Przewodniczący Rady Marek Jaworski poprosił przewodnicząca Komisji Budżetowej Emilię Gradowską 
o przedstawienie opinii kierowanej przez nią komisji o projekcie uchwały w sprawie zmian w budżecie 
Gminy Dobromierz na rok 2010. 
-Przewodnicząca Komisji Budżetowej Emilia Gradowska poinformowała, że kierowana przez nią komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Dobromierz na rok 2010 
wraz z autopoprawkami w głosowaniu 5 – radnych za. 
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-Przewodniczący Rady Marek Jaworski zapytał, czy radni mają pytania do przedstawionego projektu 
uchwały? 
Pytań nie zgłoszono. 
 
Za podjęciem Uchwały Nr LVI/262/10 Rady Gminy Dobromierz w sprawie zmian w budżecie 
Gminy Dobromierz na rok 2010 głosowało: 11 – radnych za, 2 – wstrzymało się, 2 – nieobecnych.  
Uchwała została podjęta. 
 
Ad.-10. 
-Przewodniczący Rady Marek Jaworski poinformował, że kolejnym punktem jest podjęcie uchwały w 
sprawie zaciągnięcia pożyczki długoterminowej z budżetu państwa na wyprzedzające finansowanie 
zadania inwestycyjnego pn. „Budowa sieci wodociągowej we wsi Dzierzków, Bronówek, Dobromierz 
oraz budowa wodociągu przesyłowego z Dobromierza do Bronowka w Gminie Dobromierz”.   
-radny Zbigniew Zieliński zapytał w którym momencie ten punkt został wprowadzony do porządku obrad 
dzisiejszej sesji? Przecież nie mamy punktu tej uchwały w porządku obrad, dlatego cierpliwie czekałem 
do tej pory może się p. Wójt zreflektował i wycofał z tego. 
-Wójt Czesław Drąg poinformował, że propozycja wprowadzenia tego projektu uchwały do porządku 
wpłynęła do Biura Rady 7 dni przed odbyciem sesji, a więc w wymaganym Statutem terminie, żeby z 
automatu ten punkt został wprowadzony do porządku obrad. Ponieważ radnego Zielińskiego na 
posiedzeniu Komisji Budżetowej nie było, nie wie o tych zmianach. Pierwotny porządek obrad został 
wysłany o wiele wcześniej, żeby przygotować sesję i ten punkt wchodzi z automatu i był zresztą 
omawiany na posiedzeniu Komisji Budżetowej i jest opinia w tej sprawie. 
-radny Zbigniew Zieliński poinformował, że Komisja Budżetowa to jest 5 osób, a my jako radni nie 
mieliśmy materiału i nie mieliśmy tego punktu w porządku do którego Przewodniczący wprowadzał 
zmiany, a nie wprowadził najistotniejszej i tym sposobem wślizgło się zamieszanie o którym p. Wójt 
mówi, że coś wprowadza, coś nie wprowadza. Dlatego sesja jest nieprzygotowana w tak ważnej sprawie i 
to, że p. Wójt zgłosił, a nie wnieśliście do tej pory do porządku obrad to nie ma głosowania nad uchwałą, 
której nie ma w porządku. 
-radca prawny Halina Kamińska poinformowała, że nie zwróciła uwagi, czy projekt tej uchwały był 
podany do porządku obrad. 
-radny Zbigniew Zieliński poprosił, aby w protokole było zanotowane, że nie było uchwały.  
-Przewodniczący Rady Marek Jaworski poinformował, że myślał, że taki projekt porządku obrad radni 
otrzymali tak jak on, a w starym porządku obrad takiego punktu nie ma. Zdarza się, pani nie dopilnowała i 
myślę, że powinna się czerwienić, będę rozmawiał z nią o tym dlaczego tak się stało. Z uwagi na to, że 
punkt 10 nie był ujęty w porządku posiedzenia radnych, dzisiaj z niego rezygnujemy. Przepraszam za 
pracowników.  
Myślałem, że Państwo macie taki sam materiał przed sobą. 
 
Ad.-11. 
-Przewodniczący Rady Marek Jaworski poprosił przewodniczącą Komisji Budżetowej Emilię Gradowską 
o przedstawienie opinii kierowanej przez nią komisji o projekcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu 
Odnowy Miejscowości Roztoka. 
-Przewodnicząca Komisji Budżetowej Emilia Gradowska poinformowała, że kierowana przez nią komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Roztoka 
w głosowaniu 5 – radnych za.  
-Przewodniczący Rady Marek Jaworski zapytał, czy radni maja pytania do projektu uchwały? 
Pytań nie zgłoszono.      
 
Za podjęciem Uchwały Nr LVI/263/10 Rady Gminy Dobromierz w sprawie zatwierdzenia Planu 
Odnowy Miejscowości Roztoka głosowało: 12 – radnych za, 1 – wstrzymał się, 1 – nieobecny.  
Uchwała została podjęta.   
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Ad.-12. 
-Przewodniczący Rady Marek Jaworski zapytał, czy radni mają pytania do przedłożonej informacji o 
stanie realizacji zadań oświatowych za rok poprzedzający rok szkolny tj. 2009/2010, w tym o wynikach 
sprawdzianów i egzaminów w placówkach oświatowych prowadzonych przez Gminę Dobromierz? 
-radny Zbigniew Zieliński poinformował, że w roku szkolnym został odwołany w trybie bardzo dziwnym 
z czego również później się p. Wójt wycofał, bo najpierw wydał zarządzenia powołujące, odwołujące i 
potem kolejne zarządzenia i został zmieniony dyrektor. Nigdy nie usłyszeliśmy z jakiego powodu i 
dlaczego po raz kolejny w kadencji p. Wójta, a wcześniej to się wydarzyło w Gniewkowie, a teraz w 
Roztoce został zmieniony dyrektor. Bez żadnych nadzwyczajnych powodów, bo rozumiem, że można 
dokonać wykroczenia, czy przestępstwa i wtedy należy podejmować drastyczne kroki, a tutaj nie było 
niczego nadzwyczajnego, po prostu wewnętrzna walka obu panów spowodowała, że p. Wójt nerwowo nie 
wytrzymał i zrobił co zrobił. To jest ważniejsze niż cały opis, który tutaj mamy, a nigdy nie zostało nam 
to wytłumaczone.  
-Przewodniczący Rady Marek Jaworski stwierdził, że takiego obowiązku nie ma, żeby p. Wójt się 
tłumaczył dlaczego tak postąpił. Dyrektor szkoły podlega bezpośrednio Wójtowi i jest to decyzja Wójta. 
Dziwię się, że jest radny Zieliński jest obrońcą akuratnie teraz, gdzie zawsze był przeciwny panu Ficy. 
-radny Zbigniew Zieliński dodał, że nigdy się nie boksował z p. Ficą w przeciwieństwie do 
Przewodniczącego.   
-Przewodniczący Rady Marek Jaworski stwierdził: „nie boksowałem się, bo nie miałem takiej potrzeby”.  
 
Ad.-13. 
-Przewodniczący Rady Marek Jaworski odczytał sprawozdanie z analizy oświadczeń majątkowych 
złożonych Wojewodzie Dolnośląskiemu za rok 2009 i na dwa miesiące przed upływem kadencji oraz 
informację Przewodniczącego Rady o wynikach przeprowadzonej analizy oświadczeń majątkowych 
złożonych przez Radnych Gminy Dobromierz do dnia 30 kwietnia 2010 r. oraz na dwa miesiące przed 
upływem kadencji Rady, czyli do dnia 12 września 2010 r. (zał. do protokołu). 
-Wójt Czesław Drąg odczytał informację dotyczącą oświadczeń majątkowych złożonych Wójtowi Gminy 
Dobromierz (zał. do protokołu). 
 
Ad.-14. 
Interpelacji i wniosków nie zgłoszono. 
 
Ad.-15. 
-radny Janusz Zawadzki poinformował, że na terenie Gniewkowa odbywa się wymiana słupów 
energetycznych, wymieniono ok. 80 słupów. Z rekonesansu, który przeprowadziliśmy z sołtysem 
Gniewkowa wynika, że powstała nowa linia zasilająca, która pokrywa się z dokumentacją  
wodociągowania, z linią wodociągów. Słupy te są postawione na linii, gdzie ma być prowadzony 
wodociąg. Wodociąg na Gniewków jest praktycznie ukończony i proszę powiedzieć jak to będzie 
wyglądało w przyszłości, czy wiecie, że coś takiego ma miejsce? 
Przy krzyżu w Gniewkowie zostały umieszczone doniczki z kwiatami, które teraz już zwiędły i nieładnie 
wyglądają, proszę o zmianę. 
-sołtys Jaskulina Teodor Balok poinformował, że dzieci dojeżdżające do szkół mają wybudowany 
przystanek, a kierowca nie przyjeżdża na przystanek tylko zatrzymuje się na skrzyżowaniu. Tam może 
dojść do wypadku. 
-Wójt Czesław Drąg poinformował, że jeśli chodzi o kwiaty w gazonach to jest teraz okres prac Zakładu 
Obsługi Komunalnej polegający na wymianie starych, letnich kwiatów na nową szatę zimową i prace są w 
trakcie wykonywania. 
Uzgadnianie mediów, czy infrastruktury to nie jest nasza kompetencja, jest powiatowy zespół uzgadniania 
dokumentacji i to jest ich kompetencja, żeby tego typu kolizyjne rzeczy uzgadniać. W związku z tym na 
tak postawione pytanie nie jestem w stanie odpowiedzieć. Myślę, że kolizji na pewno nie ma, nawet 
gdyby przewód energetyczny miał iść w ziemi to też są sposoby na pomieszczenie ich po sąsiedzku, ale to 
nie są nasze kompetencje. 
Proszę Państwa, są pewne opóźnienia na realizacji kanalizacji w Dobromierzu, te powiadomienia, które 
niedawno otrzymywali mieszkańcy Dobromierza, o które na poprzedniej sesji wypytywała radna Świerk 
są związane z tym, że w stanie fizycznym położenia mediów w Dobromierzu, a dokładnie w Szymanowie 
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są straszne rozbieżności m.in. kanalizacja została zaprojektowana po jednej stronie drogi wzdłuż 
Serwinowa, bo po drugiej stronie miał być wodociąg. Jak wykonawca zaczął robić wykopy pod 
kanalizację zaczął odkopywać wodociągi. Ten wodociąg w Serwinowie budowano po 1989 roku, czyli po 
moim odejściu już z gminy m.in. przez takich geniuszy, którzy tutaj krytykują wszystkich za wykonanie 
czegokolwiek. Sprawa, która stwierdziliśmy kwalifikowała się do zgłoszenia do Prokuratury. Nigdy nie 
było moim zamiarem ściganie ludzi za to, bo nie jest to moja kompetencja, czy tam jest zgodnie, czy nie 
zgodnie, ponieważ od tego są specjalne zespoły nadzoru budowlanego, wydziału budownictwa, komisji 
uzgodnienia projektów inwestycyjnych itd. Takie są fakty i takich faktów z przeszłości mamy o wiele 
więcej. Aby nie zagęszczać atmosfery, która na naszych sesjach jest bardzo gęsta nigdy o takich sprawach 
nie mówiłem, ale dzisiaj muszę Państwu powiedzieć, bo czasem jedni dostają Nobla, a drudzy za to samo 
dostają antynobla, tutaj się to podobnie kształtuje.  
-sołtys Czernicy Leszek Sokalski poinformował, że mieszkańcy Czernicy pytają mnie, czy do tej 
oczyszczalni będą podłączone wszystkie wioski naszej gminy, czy to jest oczyszczalnia dla najbliższych 
okolic? Czy moc tej oczyszczalni jest taka, aby cała gmina mogła być podłączona? 
-radny Zbigniew Zieliński poinformował, że nigdy jako radni nie byli wtajemniczani na żadnym szczeblu 
projektowania, ani ogłaszania przetargu, ani odbioru robót, które są wykonywane dlatego nie wiem jak p. 
Wójt sobie wyobraża jak radny ma śledzić proces inwestycyjny. P. Wójt bierze ogromne pieniądze z 
całym sztabem swoich ludzi i przyjmuje projekty, które nijak się mają do funkcjonalności. 
Wybudowaliśmy oczyszczalnie bardzo ładną, być może, że technologicznie będzie to wszystko sprawne, 
natomiast ktoś wykonał do tego projekt. Projekt ten powoduje, że żadnym środkiem transportu, gdybyśmy 
chcieli zawieść tam ścieki do tego punktu to nie ma takiej możliwości, bo drogi technologiczne są 
wykonane do spacerowania, a nie do tego, żeby wjechać beczkowozem. Na żadnym etapie nikt się nas o 
nic nie pytał i za to odpowiada Wójt i sztab ludzi, którzy siedzą nad dokumentami. 
-Przewodniczący Rady Marek Jaworski stwierdził, że przez cztery lata radny Zieliński niczego nie 
pochwalił oprócz tego co robi powiat. Może takie są intencje radnego, żeby chwalić jednych, a ganić 
drugich. Przyzwyczailiśmy się do tego, że radny Zieliński jest taki, a nie inny, żeby radny miał w sobie 
chociaż trochę poczucia normalnego człowieka to na pewno w ten sposób bym panu nie mówił, zawsze 
radny się nastawia negatywnie, nie widziałem, żeby pan nastawił się pozytywnie do czegoś.  
Te cztery lata … 
-radny Zbigniew Zieliński: „ja się chciałem zwolnić, bo nie lubię słuchać pierdół”. 
-Przewodniczący Rady Marek Jaworski: „pierdół może pan nie słuchać, a ja pańskich pierdół słucham, a 
pan moich nie chce słuchać, wie pan prawda zawsze w oczy kole”. 
Jeszcze nie zamknąłem sesji i dopóki sesji nie zamknę to nie ma pan prawa wychodzić. Jak radny 
Zieliński chce wychodzić to ja mam takie odpowiednie czujniki, które radnego tutaj z tej sesji zwolnią. 
-radny Zbigniew Zieliński: „nie wiem, czy panu się już całkiem pomieszało panie Przewodniczący, bo 
szkoda tej polemiki, proszę kontynuować sesję”. 
-Przewodniczący Rady Marek Jaworski poinformował, że na siłę nie będzie trzymał radnego Zielińskiego. 
Jak radny Zieliński nie chce być radnym to niech się zajmie gospodarką, a nie siedzeniem tutaj i 
wychodzeniem, bo się obraża. Wiem, że trudno się z kimś pogodzić, ale bądźmy jeszcze te dwie sesje, bo 
najprawdopodobniej takie będą, będzie sesja zakończeniowa. 
-radny Zbigniew Zieliński dodał, że jeszcze nadzwyczajna musi być.  
-Przewodniczący Rady Marek Jaworski dodał, że jak radny Zieliński będzie rządził - dojdzie do władzy i 
będzie siedział na miejscu Przewodniczącego Rady najprawdopodobniej wtedy będzie wszystko „cacy”. 
Wtedy ja radnemu Zielińskiemu w ten sposób prowadzenia sesji utrudniał nie będę. Zobaczy wtedy radny 
jak to wszystko ładnie wygląda i „oby pan nie był Przewodniczącym Rady”. 
-Wójt Czesław Drąg poinformował, że to są właśnie genialni ludzie, kilka kadencji siedzą w Radzie, 
ogródka jordanowskiego nie potrafią załatwić, ale znają się na wszystkim w tym także na drogach. 
Oczyszczalnia ścieków była projektowana przez inżynierów, szatę zespołu samej oczyszczalni 
projektowała pani z tytułem doktora i „ci ludzie są tępi nie znają się na drogach, na ciągnikach i nie 
wiedzą, co i jak robić”? Chcemy zrobić oficjalne oddanie do użytku tej oczyszczalni 10 listopada, 
prawdopodobnie zaproponuję Przewodniczącemu, aby na ten dzień zrobić posiedzenie Rady, które 
zakończy kadencję, bo warto by było jakoś uroczyście ją zakończyć i wtedy będziemy chcieli żeby Ci co 
projektowali i budowali tę oczyszczalnię wszystkim, którzy tam przyjdą pokazali jak to funkcjonuje, jak 
to działa i gdzie są te złe rzeczy i czy rzeczywiście one są złe. Będzie szansa, żeby to obejrzeć. Dziwię się 
pytaniu sołtysa wsi Czernica, ponieważ od samego początku mówimy o tym, a powiem, że taką koncepcję 
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rozwiązań zastałem. Była dokumentacja na oczyszczalnię ścieków i kanalizację w Dobromierzu w tak 
zwanej aglomeracji Dobromierz, obejmującej około 2 tys. osób i w skład tej aglomeracji wchodzą 
Dobromierz z przysiółkami, Pietrzyków, Szymanów i Jaskulin. Nie wchodzi w to Bronów, ponieważ 
koszt kolektora był już droższy niż inne rozwiązanie zagospodarowania tamtych ścieków i tam trzeba 
przygotować inną koncepcję. Jest to oczyszczalnia tylko na 2 tys. osób, ponieważ generalnie jest taka 
tendencja, która wynika ze względu na oszczędzanie przez ludzi także poboru wody. Tych ścieków będzie 
jeszcze za mało to być może da się przyłączyć do tej oczyszczalni Jugową. Widzę taką możliwość, 
ponieważ wieś nie leży daleko. Dziś generalnie i tak trzeba budować przepompownię i ta kolejna wieś do 
tej oczyszczalni mogłaby być podłączona i to jest efekt zapisów w planie przestrzennego 
zagospodarowania Gminy Dobromierz. Na pozostałą część gminy zaplanowana jest oczyszczalnia 
ścieków na terenie Gniewkowa. Jeśli sołtys Czernicy zapyta radnego Gniewkowa, czy sołtysa, to oni 
wiedzą, że na tamten teren zaplanowana jest oczyszczalnia, bo oni między innymi też organizowali próby 
oporu przeciw lokalizacji tam oczyszczalni. Nie moją koncepcją było lokowanie tam oczyszczalni, kiedy 
w latach 90. byłem Wójtem, robiliśmy bardzo ogólną koncepcję zorganizowania gospodarki ściekami,  
przewidywaliśmy wtedy wybudowanie oczyszczalni w widłach obu Nys za Gniewkowem i według tamtej 
koncepcji chcieliśmy do jednej oczyszczalni puścić ścieki z całej gminy, zrobiono inaczej. Mieliśmy 
pewne fakty dokonane, a nie było czasu na przeprojektowywanie, pojawiały się pieniądze norweskie i 
trzeba było iść szybko z wnioskiem i realizujemy tę wcześniejszą koncepcję, która być może będzie 
trochę droższa w eksploatacji, bo małe zawsze są droższe, ale powiedzmy, że będzie bezpieczniejsza. W 
razie awarii to nie pójdą wszystkie ścieki z całej gminy do rzeki tylko z połowy. Myślę, że wszystkie 
rozwiązania mają swoje dobre i złe strony. Oczyszczalnia w Dobromierzu nie jest uwzględniona na całą 
gminę. 
 
Ad.-16. 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Marek Jaworski ogłosił 
zamknięcie obrad LVI sesji Rady Gminy Dobromierz. 
 

 
Przewodniczący Rady 
(-) Marek Jaworski 

 
 
Protokolant: Renata Jędrzejczyk 

Obsługa prawna: Halina Kamińska 
 


